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Z A P I S N I K
sa 20. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju 

i prostorno planiranje, odrzane 7. februara 2014. godine

SjednicajepoCelau 11:00 Sasova.
Predsjedavao je Predrag Sekulic, predsjednik Odbora.
Sjednici su prisustvovali Clanovi Odbora: Slobodan Kru§o Radovic, Branko Cavor, prof, 

dr Jelisava Kalezid, Goran Tuponja, Aimer Kalad i §efkija Muric.
Sjednici nijesu prisustvovali dlanovi Odbora: dr Filip Vukovic, Mido Orlandic, dr 

Strahinja Bulajid, dr Novica Stanid, Veljko Vasiljevid i Obrad Gojkovid.
Sjednici su, u svojstvu predstavnika predlagada zakona, prisustvovali: Zoran Tomid, 

sekretar Ministarstva odrzivog razvoja i turizma; Olivera Brajovld, pomodnica ministra odreivog 
razvoja i turizma; Svjetlana Vuksanovid, savjetnica u Ministarstvu odrzivog razvoja i turizma i 
Zorka Prljevid, direktorica Fitosanitame uprave.

Rad sjednice pratili su predstavnici medija.
Po§to je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovazno odludivanje, za sjednicu je 

utvrden sljedeci:

DNEVNI RED:

- Usvajanje zapisnika sa 19. sjednice Odbora-

1. PREDLOG ZAKONA O GRADEVINSKIM PROIZVODIMA
2. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O SREDSTVIMA ZA

zaStitu BILJA ,
3. PREDLOG ZAKONA 0 IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA 0 BORAVISNOJ 

TAKSI
4. TEKUCA PITANJA (IZVJESTAJ 0 RADU ODBORA ZA 2013. GODINU).

Zapisniksa 19. sjednice Odbora usvojenje bezprimjedbi.

Prva tadka dnevnoe reda - Predloe zakona o gradevlnskim oroizvodima

Uvodno izlaganje i obrazloienje Predloga zakona dao je Zoran Tomid, sekretar 
Ministarstva odrzivog razvoja i turizma. Istakao je da Predlog zakona ima za cilj zaStitu prava 
potro§a6a i za§titu kvaliteta gradevinskih proizvoda koji se proizvode ili se koriste u Cmoj Gori 
iz uvoza, te stvaranje mogudnosti da se gradevinski proizvodi proizvedeni u Cmoj Gori izvezu 
na trziste zemalja EU ili trzista zemalja iz okruienja koje nijesu clanice EU. Predlogom zakona 
izvrSeno je djelimidno preuzimanje odredaba Regulativa (EU) br. 305/2011 Evropskog 
parlamenta i Savjeta o utvrdivanju usaglaSenih uslova za stavljanje gradevinskih proizvoda 
trziste i ukidanju Direktive Savjeta 89/106/EEZ. DonoSenjem Zakona o gradevinskim 
proizvodima stvara se zakonski okvir koji de propisati uslove, postupak i procedure ocjenjivanja 
svojstava i dokazivanje upotrebljivosti gradevinskih proizvoda u Cmoj Gori, kao uslova za
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njihovo stavljanje na trzi§te. Sigumost gradevinskih proizvoda i usagla§enost dokazuju se u 
procesu ocjene i provjere postojanosti svojstava gradevinskog proizvoda vezano za njihove bitne 
karakteristike koju sprovodi imenovano tijelo za ocjenu i provjeru imenovano od strane 
Ministarstva. Na kraju tog procesa, nakon saCinjavanja izjave o svojstvima, gradevinski proizvod 
se oznadava latinidnim slovom “CE” u skladu sa usaglaSenom tehnidkom specifikacijom. 
Odredbi kojom je propisana obaveza oznaiavanja proizvoda dataje odlozena primjena do ulaska 
u Evropsku uniju. Kada se proizvod plasira na trziste EU, brigu o njemu preuzima sistem 
nadzora nad trzi§tem, koji ce otkriti bilo koju formu neusaglasenosti proizvoda, Za sprovodenje 
ovog zakona potrebno je; imenovanje najmanje jednog tijela za dono§enje dokumenta o ocjeni i 
tehnidku ocjenu gradevinskih proizvoda; osnivanje i/ili osposobljavanje institucija i edukacija 
kadra za poslove ocjene i provjere postojanosti svojstava gradevinskog proizvoda (imenovanog 
tijela za ocjenu i provjeru), i to: sertifikacionih tijela, kontrolnih tijela, nezavisnih laboratorija za 
vrSenje ispitivanja u skladu sa evropskom regulativom, osposobljavanje institucija i edukacija 
kadra za vrsenje nadzora nad proizvodnjom, stavljanjem u promet, distribucijom i upotrebom 
gradevinskih proizvoda; edukacija proizvodaca gradevinskih proizvoda i svih udesnika u 
procesu.

U raspravi su udestvovali poslanica prof, dr Jelisava Kalezic i poslanik Goran Tuponja. 
Postavljeno je vise pitanja u vezi s proizvodnjom, kvalitetom i kontrolom gradevinskih 
materijala i iskazana bojazan od mogudnosti koriSdenja crvenog mulja kao sirovine za 
proizvodnju gradevinskog materijala. Ukazano je na potrebu uvaiavanja miSljenja nauke 
prilikom dono§enja ovog zakona.

Odbor je, nakon izjaSnjavanja, sa pet glasova „za“ i dva glasa “uzdrian”, odludio da 
predlozi SkupStini da usvoji Predlog zakona o gradevinskim proizvodima.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Predrag Sekulid.

Predlog zakona o izmienama i dopunama Zakona oDruga tadka dnevnog reda -
sredstvima za zaStitu bilia

Uvodne napomene o Predlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sredstvima za 
zagtitu bilja dala je Zorka Prljevid, direktorica Fitosanitame uprave. Navelaje da se Predlogom 
zakona uvode definicije pojmova i postupaka 1 kreira pravni osnov za prenoSenje pojedinih 
djelova EU legislative iz oblasti sredstava za zastitu bilja, prije svega Direktive 2009/128 i 
Regulative broj 1107/2009. Predlozenim izmjenama ovog zakona uvodi se pojam „odriiva 
upotreba pesticida” koji de kao skup mjera, doprinijeti smanjenju rizika i uticaja upop-ebe 
sredstava za zaStitu bilja. Ukazala je da de se usvajanjem predlozenog zakona obezbijediti 
primjena medunarodnih i standarda EU u ovoj oblasti, kao i da se predlozenim izmjenama i 
dopunama nijesu suStinski mijenjala institucionalna rjeSenja iz osnovnog teksta zakona.

Udestvujudi u raspravi, poslanica prof dr Jelisava Kalezid postavila je pitanje da li su 
zabiljezeni incident! u toksikaciji ljudi ili zivotne sredine i istakla va^ost bezbjedne i pravilne 
upotrebe pesticida.

Predsjednik Odbora Predrag Sekulid pitaoje koliko i u demu su kompatibilni Zakon o 
organskoj proizvodnji i Predlog zakona koji se razmatra.

Predstavnica predlagaca zakona, odgovarajudi na pitanja, istakla je da postoje liste 
aktivnih materija i liste dozvoljenih sredstava u organskoj proizvodnji s kojima je javnost 
upoznata, a da o toksikaciji ljudi i Zivotne sredine resomo ministarstvo nema saznanja.



Odbor je, sa §est glasova »za« i jedan glas »uzdr2an«, odlucio da predloii SkupStini da 
usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sredstvima za zaStitu bilja.

Za izyjestioca Odbora na sjednici Skupgtine odreden je poslanik Predrag Sekulib.

Treca taCka dnevnog reda - Predlog zakona o izmienama i dopunama Zakona o
boravisnoi taksi

Uvodne napomene o Predlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o boraviSnoj 
taksi dala je Olivera Brajovic, pomobnica ministra odriivog razvoja i turizma. Saop§tila je da - 
osnovni razlozi za donogenje ovog zakona uslovljeni dono§enjem novog Zakona o prekr§ajima 
kojim su uredeni uslovi za propisivanje prekrSaja i prekrSajnih sankcija,^ prekrSajna odgovomost, 
prekr§ajni postupak i postupak izvr§enja prekrSajnih sankcija. Istakla je da ce donoSenje ovog 
zakona uticati na poveianje prihoda Nacionalne turistiCke organizacije i lokalnih turistidkih 
organizacija, jer se preko kaznene politike i izricanja novCanih kazni u propis^im okvirima, 
podstiSe svrha kaznjavanja u cilju uvodenja vi§e reda kod subjekata privredivanja (pravna lica, 
odgovoma lica, preduzetnici i flziika lica), u obraCunu, naplati i rokovima uplate naplacene 
boravi§ne takse i njene evidencije.

Poslanica prof, dr Jelisava Kalezic postavila je pitanje da li je vr§ena analiza odluka o 
visini boraviSne takse, koje se donose na lokalnom nivou. Takode, istakla je da treba preispitati 
da li su te odluke u koliziji sa drugim propisima kojima se ureduju porezi.

Nakon rasprave, Odbor je vecinom glasova prisutnih poslanika (pet glasova „za“, jedan 
glas „protiv“ i jedan glas „uzdrian“) odludio da predlozi SkupStini da usvoji Predlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o boraviSnoj taksi.

Za izvjestioca Odbora na sjednici SlmpStine odreden je poslanik Predrag Sekulic.

Cetvrta tagkfl dnevnog reda - Tekuda pitania (IzvieStai o radu Odbora za 2013. godinu)

IzvjeStaj o radu Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostomo planiranje za 
2013. godinu usvojen je jednoglasno.
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Sjednica je zavrSena u 12:40 dasova.

PREDSJESEKRETAR ODBORA

• ^I^ana Damjanovic 'Vo


